
Direktionsmøde (Direktionsmøde)

08-01-2025 08:00 - 10:30

Grøndalsvej 2, lokale 1.437A

Information:Pkt. 1 kl. 8.00-8.15 Niels Jørgen
Pkt. 2 kl. 8.15-8.30 Niels Jørgen
Pkt. 3 kl. 8.30-8.45 Poul Martin
Pkt. 4 kl. 8.45-9.15 Margrethe Vogt Thuesen og Jens Lassen
Pkt. 5 kl. 9.15-9.45 Kristian Mikkelsen, Jens Lassen og Simon Sameer
Pkt. 6 kl. 9.45-10.05 Klaus Bach og Henrik Oversø
Pkt. 7-8 kl. 10.05-10.20
Pkt. 9 k. 10.20-10.30

Mødedeltagere : Christian Boel, Heidi Have, Jens Bejer Damgaard, Niels
Jørgen Rasmussen, Otto Junge Ohrt
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Referat

Punkt 1: Evaluering af Det grønne folkehus

Direktionen besluttede

• At projekt ”Det grønne folkehus” afsluttes
• At idéer til aktiviteter videreføres til andre folkehuse
• At den resterende del af midlerne fra klimafonden tilbagebetales (0,4 mio. kr.)

Evaluering tages med i afrapportering af Klimaplanen – herunder orientering til udvalget
den 29.1. sammen med ’el-busser’.

Punkt 2: Afrapportering af klimaplan MSO 2024

Direktionen besluttede

• Afrapporteringen af klimaplanen tages til efterretning
• At udvalget får en status på klimaplanen og arbejdet i Sundhed og Omsorg

Der samles op på bilflåden ift. hurtige lademuligheder/antal biler samt elcykler og der
udarbejdes en analyse. NJ koordinerer med Aarhus Ejendomme. Afrapportering
opdateres. Udvalget får en orientering på udvalgsmødet den 29.1.

Punkt 4: Status: Flow i belægning af plejeboliger

Margrethe præsenterede arbejdet og de indsatser, som er i fokus i første fase.

Chefteamet drøftede oplægget og havde følgende input:

• Godt at organisationen har ’sat sig sammen’ for at finde løsninger.
• Dialog ml. visitation, hjemmepleje og plejehjem om tidligere kontakt til pårørende i
forløb hvor plejehjem kan overvejes (kontaktperson i P&R Mette Svendsen)
OBS på at det er vigtigt med den politiske opbakning, men også at anerkende at
det er en lang proces for borgeren at overveje plejehjem.
• Fortsætte med disse spor – herunder fokus på

◦ En snarlig kommunikation ud om arbejdet
◦ Nævne at vi er obs på myter – det vil vi gøre noget ved!
Ved konkrete sager tages direkte kontakt til Visitationen for at afklare
problemstillingen
◦ Prøvehandling på de 3 mest udfordrede plejehjem ift. at udleje boliger

• Løbende status på direktionsmøde
• Overveje budgetforslag på de to første (dialog og kommunikation) – tage en dialog
i udvalget

Punkt 5: Ældrereformen - statusdrøftelse

Oplæg til prioritering af opgaver blev gennemgået og drøftet – og rettes til med de aftalte
forslag. Direktionen havde følgende input:

• Helhedspleje ift. plejehjem (nævnt under ny tilsynsmodel) - afsnit tilføjes
• Ønske fra ledere til en tjek-liste over hvad de skal gøre (vigtig med enkel og
præcis kommunikation)
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• Rehabilitering er midlertidig og derfor enighed om at det er ’første pakke’ (også
krav til private leverandører). Helhedspleje er ift. mere varig hjælp (senere pakker)
• Under 67-årige – obs på overgange
• Vigtigt med den rette kommunikation til medarbejdere om hvad de ’på dagen’ kan
drøfte af ønsker fra borgerne.
• Kommunikation til arbejdsgrupperne om fokus og forventning i prioritering af
opgaver
• Risikolog – Økonomi tilføjes
•Workshop 19.2
• Byrådsindstilling (april): en balanceret og realistisk beskrivelse af betydningen.
• Overveje et fællesmøde mellem Udvalget og Ældrerådet inden byrådsindstilling
fremsendes.
• Evaluering af implementering tilføjes

Orientering med status til udvalget den 29. januar og til forventningsafstemning om at alt
ikke er med til den 1.7.25.

Status drøftes på rådmandsmøde 22. januar.

Punkt 6: Implementering af stabsanalyse

Opgaverne blev gennemgået og drøftet ift. status og ansvarlig. Notatet opdateres ud fra
drøftelsen og bruges som status/arbejdsdokument og løbende drøftelse i Direktionen.

2 / 2


